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Av herr Svanström, i anledning av Kungl. Maj:ts proposition nr 
182, angående vissa prisregler ande åtgärder på jordbru
kets område.

I Kungl. Maj:ts proposition nr 182 angående vissa prisreglerande åtgär
der på jordbrukets område föreslås bl. a. att det högsta belopp som slakt- 
djursavgiften för svin får sättas till höjes från nuvarande 25 kr. till 30 kr. 
per djur.

Vidare redovisas ett av jordbrukets förhandlingsdelegation ställt yrkan
de, att fläskproducentema i Norrland helt eller delvis befrias från den före
slagna höjningen. Departementschefen föreslår att jordbruksnämnden när
mare undersöker detta spörsmål.

Uttagna slaktdjursavgifter är som bekant avsedda att täcka förekom
mande exportförluster. När det gäller fläskproduktionen i vårt land, är det 
enligt min mening i högre grad de stora ”fläskfabrikema” — många gånger 
utan anknytning till det egentliga jordbruket — som åstadkommer mark- 
nadstyngande fläsköverskott än den produktion i blygsam skala, som före
kommer vid små och medelstora gårdar. Därför borde avgifterna utformas 
på sådant sätt, att ett visst antal till slakt levererade grisar — förslagsvis 
10 st. årligen — skulle helt befrias från avgift. Vid behov kunde det då själv
fallet bli nödvändigt att för övriga uttaga en något högre avgift. Genom en 
sådan anordning skulle förmodligen också huvudparten av norrlandspro- 
duktionen ekonomiskt gynnas i enlighet med synpunkterna från jordbrukets 
förhandlingsdelegerade.

Ur kontrolltekniska och administrativa synpunkter borde det vara enk
last att tillgripa ett restitutionsförfarande varvid den i vanlig ordning drag
na slaktdjursavgiften återbetalas en gång årligen. Även andra vägar kan 
självfallet prövas.

Med anledning av det anförda får jag föreslå riksdagen besluta,
att från slaktdjursavgift för svin undantaga de första 10 

från alla leverantörer årligen levererade slaktsvinen.

Stockholm den 7 november 1961

Ivan Svanström


